
افزایشیارانهها،دردیدوانمیکند

افزایش  با  ترجیحی  ارز  تبعات حذف 
یارانه ها قابل جبران نیست. اولین پیامدش 
افزایش قیمت خود ارز در بازار آزاد خواهد 
بود و قطعا این اتفاق خواهد افتاد. همچنین 
یک تورم لجام گسیخته ای را با این بودجه ای 
که دولت دارد تنظیم می کند، بر جامعه 
تحمیل می کنند و سال آینده همین موقع 
شما می بینید که دولت مجددا همین مارپیچ 
تورم را ادامه خواهد داد؛ یعنی می گوید تورم 
داشتیم و به دنبال آن هر بار که دولت ها 
مبادرت به افزایش قیمت ارز کردند، سال 
بعدش کسری بودجه هایشان بزرگتر شدن و 
تورم بزرگی را ایجاد کردند و برای جبران تورم 
و رفع کسری بودجه ها، مجددا مبادرت به 
افزایش قیمت ارز و افزایش قیمت حامل های 
انرژی می کنند؛ این یک روش متعارفی است 
که در سی سال گذشته در کشور بارها و 
بارها تکرار شده و از دلایل اصلی شکل گیری 
این باتلاق بزرگی ا ست که اقتصاد و جامعه 
ایران در حال فرو رفتن است. راه حل رهایی 
از معضلات اقتصادی کشور از اصلاحات 
اساسی در اقتصاد و اصلاح در نظام مالیاتی 
می گذرد که این نظام مالیاتی در دنیای امروز 
که ظرفیت های نظارتی هوشمند به شکل 
بی سابقه ای گسترش پیدا کرده است، کاملا 
امکان ردیابی کسب درآمد های بزررگ که 
بسیاری از آنها هم نامشروع است، مشخص 
است و بانک مرکزی کاملا می تواند این دسته 
از ارتباطات را پیگیری و رصد کند و اطلاعاتش 
را در اختیار سازمان مالیاتی قرار دهد؛ آنها 
هم می توانند به سهولت و سرعت به سراغ 
کسانی بروند که صاحبان درآمد هایی هستند 
که تاکنون احصا نشده و کسی آنها را رصد 
نکرده است. بنابراین این اصلی ترین راهکار 
است. نظام بانکی هم باید به شدت کنترل 
شود به نحوی که اینها منابع خرد مردم را به 
فعالیت های نامولد هدایت نکنند. نظام مالیاتی 
باید از این دسته از فعالیت ها مالیات های 
سنگینی بگیرد به نحوی که جاذبه سنگین 
سرمایه گذاری در آنها را به شدت کاهش دهد 
و همزمان هم در حوزه تولید به خصوص تولید 
صنعتی و تولید با هدف اشتغال زایی و نگاه به 
آینده ی فناوری ها و تحولات علمی در دنیا 
باید صورت گیرد. بنابراین نیاز به این دسته از 
اصلاحات است که هیچکدام از اینها در دستور 
کار دولت سیزدهم قرار ندارد، هر چه زودتر 
وارد این دسته از اصلاحات شوند، بحران قابل 

مهارتر خواهد شد.

حسین راغفر 
اقتصاددان

ناتوانی مربیان و مسئولان تیم ها برای گذر از بحران، آنان را به سمت 
و سوی جادو و جنبل سوق می دهد. در تبیین رواج شایعاتی مبنی بر 
گسترش جادو در فوتبال ایران باید بستر آن را مورد بررسی قرار دهیم. 
جادو و جنبل از گذشته های دور در جوامع انسانی وجود داشته و هنوز 
نمودهای آن به صورت مختلف دیده می شود. در کشورهای منطقه 
همواره صحبت از جادو و حل مشکل با ابزار جادوگران می شود. اما چه 
زمانی افراد به سمت و سوی جادوگر می روند؟ از قدیم بحث خیر و شر 
در میان بوده و برخی با استفاده از توانایی که داشتند مدعی دور کردن 
نیروهایی شدند که ممکن است در ناکامی یا شکل گیری شرایطی 
بحرانی نقش داشته است. این کار در گذشته بیش از اکنون بوده اما 
با پیشرفت علم بازار جادوگران نیز کساد شد. اما در برخی از مناطق 
تفکری وجود دارد که هنوز به دفع نیروی شر از طریق جادوگران باور 
دارد زیرا هم آنان در حوزه کاری دانش لازم را ندارند و هم تفکر حل 

مشکل با جادو و جنبل در ذهن آنان رسوب کرده است. پناه بردن به 
دامن جادوگر، خاص کشورهای منطقه نیست. در کشورهای اروپایی 
هم این پدیده وجود دارد و حتی در برخی از ادوار جام جهانی از گربه 
و هشت پا برای پیش بینی نتایج استفاده می کردند و این همان اعتقاد 
به تفکری است که هنوز باور دارد که می شود از طریق نیروهایی فراتر 
از علم آینده را پیش بینی کرد. رسوب باور به جادو و جنبل در جوامع 
بدون شک به راحتی پاک نخواهد شد و زمان زیادی برای گذر از این 
دوران داریم. برخی از کشورها در این زمینه آمار کمی دارند و برخی 
دیگر مانند هند هنوز به جادو به عنوان یکی از ابزار پیش بینی اعتقاد 
دارند. ناتوانی در غلبه بر مشکل و گذر از بحران یکی از مهم ترین دلایل 
حضور جادوگران در ورزش است. اینکه می گویم با علم جادو کم می شود 
ادعای درستی است اما بسیاری از اهالی فوتبال هنوز به دانش کامل برای 
عبور از بحران نرسیده و در شرایط سخت به جای تغییر در شیوه کار 
و تاکتیک مربیگری به دنبال نیروهای فرا انسانی می روند. تا زمانی که 
فرهنگ سازی لازم وجود نداشته باشد بدون شک ما شاهد رواج این 
پدیده ها خواهیم بود. فرهنگ سازی باید از طریق مدارس و دانشگاه ها 
باشد و در نهایت به تقویت دانش علمی در زمینه های مختلف ختم شود. 

جامعهشناسیجادودرفوتبال

امان ا... قرایی مقدم
کارشناس مسائل اجتماعی 

قاسم محبعلی 
مدیرکل پیشین وزارت خارجه 

در تمام نظام های قضائی دنیا، یک امر مسلم و مورد تائید قرار گرفته 
است و آن این است که نظام قضائی بدون حضور وکیل دادگستری 
امکان انجام وظیفه طبق قانون را نخواهد داشت و عدالت در چنین 
ساختار قضائی قابل حصول نخواهد بود. در کشور ما با اتکا بر چنین 
نیازی همانند سایر ممالک جهان، نهاد وکالت حدود یک قرن پیش 
به وجود آمد و وکیل دادگستری به عنوان یکی از ستون های اصلی 
نظام عدالت قضائی پذیرفته شد و برای اثربخشی بیشتر درخصوص 
حضور وکیل مقررات و ضوابط متعددی تصویب شد که اولین لایحه 
استقلال در زمان مرحوم مصدق تصویب گردید که البته بعد از کودتای 
آمریکایی سال 1332، با تغییراتی در یکسال بعد، این قانون حدود و 
ثغور فعالیت های نهاد وکالت را مشخص نمود و برای وکیل دادگستری 
همان اعتبار و جایگاهی را قائل شد که شخص قاضی در مقام قضاوت 
دارای آن بود. اهمیت نهاد وکالت به حدی بود که در آن زمان مسئولین 
طراز اول کشور افتخار می کردند که در مراسم استقلال نهاد وکالت 
شرکت کنند و به نوعی از اینکه مدعو یکی از فرهیخته ترین اقشار کشور 
هستند، به خود می بالیدند. بعد از انقلاب به دلایل مختلفی که بخشی 
می تواند مرتبط با دیدگاه های سیاسی باشد، نهاد وکالت خوشایند 
برخی از افراد و جناح ها قرار نگرفت و ابتدا با مدیریت انتصابی و سپس 
با تصویب قانون در سال 1376، با تضعیف برخی از بخش های مربوط 
به حفظ استقلال این نهاد و نظارت های دخالت گونه فرآیند جدیدی را 
برای ادامه کار وکیل دادگستری فراهم نمودند. در ادامه روند در تعقیب 
همان نگاه متفاوت وغیرتخصصی اینبار به جای ایجاد هماهنگی با نهاد 
وکالت برای حل سوءتفاهمات فیمابین نهاد موازی به عنوان در اجرای 
ماده 187 قانون توسعه که اخیرا مرکز وکلا و کارشناسان قوه قضائیه 
نامیده می شود، تاسیس شد و در طی چندین سال گذشته بخشی از 
متقاضیان پروانه وکالت در این نهاد پروانه اشتغال دریافت و مشغول به 
وکالت شدند. قطع نظر از اینکه اصولا نهاد وکالت نه می تواند و نه باید از 
لحاظ مدیریت و گردش امور تحت مداخله نهاد قضاوت باشد، و همین 
امر باعث می شود که آنگونه که باید استقلال وکلای همکاران محترمی 

که از این نهاد پروانه دریافت کرده اند، نتواند مورد حمایت مدیران نهاد 
مذکور باشد، زیرا مدیر مسئول از طرف بالاترین مقام اجرایی یک 
نهاد قطعا باید در اداره آن مجموعه از رویکرد و اصول راهبردی مدیر 
بالادستی اطاعت کند و قطعا در مقام معارضه برای دفاع از وکلا چاره ای 
جز انتخاب رویکردهای مدیریتی فرادست نخواهد داشت، در اواخر 
مدیریت آقای رئیسی آئین نامه ای به تصویب رسید که طبق قانون باید 
براساس پیشنهاد کانون وکلا باشد که آنگونه که باید نشد و ضوابطی 
به تصویب رسید که مورد قبول مدیران فعلی کانون های فعلی وکلا 
قرار نگرفته است. در مسیر چرایی و چگونگی اجرایی این آئین نامه 
کنش ها و واکنش های مختلفی توسط مسئولین قوه قضائیه و مدیران 
کانون ظهور و بروز پیدا نمود که به هر کیفیت برخی از اظهارات و 
بیانات در صورتی که مورد تحلیل علمی و صنفی قرار گیرد، هرچند 
که مجموع این اظهارات با هدف اصلاح امور بیان می شود، اما واقعیت 
آن است که اظهارنظر و ارائه طریق درخصوص چگونگی مدیریت بر 
یک نهاد صنفی جز با شناخت آن نهاد و اثر ایفاگران نقش بر بخشی از 
اهداف حاکمیت قابل تامل خواهد بود. اظهارات آقای دکتر مصدق، 
معاونت محترم قوه قضائیه از این حیث که نظر به یکی شدن این دو 
نهاد موازی را مطرح نموده اند، قطعا می تواند اثرگذار باشد و آن ایرادی 
که فوقا مورد اشاره قرار گرفت که ادامه مدیریت کلان قوه قضائیه بر 
نهاد وکالت مانع از تحقق استقلال مورد نیاز این نهاد برای دفاع از 
حقوق مردم خواهد بود، برطرف کند و دراین خصوص در طول دورانی 
که مدیریت کانون برعهده اینجانب بود، بحث الحاق نهاد موازی با 
کانون های وکلا را مورد مذاکره و بررسی قرار دادیم که بعدا به دلایلی 
در دوره مدیریت های بعدی ظاهرا آنگونه که می باید تحقق پیدا نکرد 
فلذا این پیشنهاد بسیار قابل توجه و از لحاظ صنفی مورد حمایت 
است. اما برخی از مطالبی که مدیران محترم قوه قضائیه در طول 
مدت محدود مدیریت درخصوص نهادهای تخصصی مورد اشاره قرار 
می دهند، واقعیت این است که نه تنها مشکلی را حل نخواهد کرد بلکه 
در خصوص اثر اینگونه اظهارات به ویژه اینکه اکثر این عزیزان خود در 
جامعه حقوقی کشور هستند و به هر حال هرگونه مطلب یا اظهارنظری 
می تواند مورد قضاوت جامعه حقوقی کشور قرار گیرد به جناب دکتر 
مصدق و سایر عزیزان توصیه می کنیم که قبل از اظهارنظرهایی که 

شائبه به ...

ضرورتتعاملبیننهادقضاووکالت
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     »آرمان ملی« از مذاکرات احیای برجام گزارش می کند:     
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آرمان ملی: مجلس درگیر طرحی شــده که 
خودش مطرح کرد و به رغم انتقــادات زیاد بر 
تصویب واجرای آن تاکید کرد. طرح صیانت از 
حقوق کاربران فضای مجازی که بعدتر نامش به 
طرح حمایت از کاربران در فضای مجازی تغییر 
کرد. افزایش انتقادات به این طرح ســبب شد 

تا بررسی آن به مرکز پژوهش های مجلس ...

آرمان ملی: عضو هیات مدیره انجمن ملی سیب 
زمینی خاطرنشان کرد بسیاری از تجار ایرانی 
ســموم مورد نیاز کشــور را از چین خریداری 
می کنند. البته این احتمال وجود دارد که تاجر 

برای اینکه سود بیشتری عایدشان...

آرمان ملی: تعهد و تخصــص دو ویژگی لازم 
برای فردی اســت که به عنــوان نماینده وارد 
مجلس می شود. تعهد به معنای پایداری برای 
تحقق خواست ملت و به نوعی نمادی از مردم 
حوزه انتخابیه است. در روزهای اخیر اخباری 
از مجلس شنیده می شــود که برای بسیاری از 

اقشار جامعه غیرقابل باور است. نخستین بار ...

 باز هم نام طرح صیانت 
تغییر کرد

وقتي دست از سر صيانت   
برنمي دارند...

   اسم جديد طرح صیانت؛ 
مقررات فضاي مجازي

              
 روايت »آرمان ملی« از چالش اعتیاد 
و موارد خلاف عفت عمومی در مجلس:

 گشت ارشاد 
در بهارستان!
    وظیفه هیات نظارت 

بر رفتار نمايندگان چیست؟

 سموم درجه چندم 
دست کشاورز می رسد؟

 سیب زمینی های   
 نظارت بر واردات 

گل کاشتند!
   ديپلماسی اقتصادی 

 قوی عمل کند تا حداقل کشورهای 
همسايه را از دست ندهیم

از سوي رئیس قوه قضايیه صادر شد:

همین صفحه

سخــــن روز
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 یادداشت 2

یادداشت 1

در تمام نظام های قضائی دنیا، یک امر مسلم و مورد تائید 
قرار گرفته است و آن این است که نظام قضائی بدون حضور 
وکیل دادگستری امکان انجام وظیفه طبق قانون را نخواهد 
داشت و عدالت در چنین ساختار قضائی قابل حصول 
نخواهد بود. در کشور ما با اتکا بر چنین نیازی همانند سایر 
ممالک جهان، نهاد وکالت حدود یک قرن پیش به وجود آمد 

و وکیل دادگستری...

ضرورتتعاملبیننهادقضاووکالت

حسین راغفر 
اقتصاددان

خبرپایان پرداخت ۵2 میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلارغرامت 
جنگی به کویت از سوی عراق برای بسیاری ازایرانیان توام 
با افسوس و حسرت بود. ما در حالی این خبر بسیار مهم را 
می شنویم که 8 سال فرصت طلایی ایران برای توسعه کشور 
به  واسطه اوهام سردار قادسیه وکمک بسیاری ازکشورها به 

او برباد رفت وبیش از2۵۰ هزارنفر...

تبعات حذف ارز ترجیحی با افزایش یارانه ها قابل جبران 
نیست. اولین پیامدش افزایش قیمت خود ارز در بازار آزاد 
خواهد بود و قطعا این اتفاق خواهد افتاد. همچنین یک 
تورم لجام گسیخته ای را با این بودجه ای که دولت دارد 
تنظیم می کند، بر جامعه تحمیل می کنند و سال آینده 

همین موقع شما می بینید که ...

غرامتستانیکویت،بزرگواریایران!!
جعفرگلابی 
روزنامه نگار

همین صفحه

همین صفحه

افزایشیارانهها،دردیدوانمیکند

علی نجفی توانا
حقوقدان

صفحه 7

»آرمانملی«تبعاتحذفشورایرقابتازچرخهقیمتگذاریرابررسیمیکند:

آزادسازيقیمتخودرو؛احتمالا
     شورای رقابت رسما از قیمت گذاری خودرو کنار گذاشته شد    فرمان خودرو دست وزارت صمت افتاد

٤فرمان
برايحقوق
متهمان
     اصلاحات در 
    دستگاه عدلیه 
ادامه دارد

مذاکراتدرایستگاه»توافق«؟

ایران با حسن نیت و با جدیت مذاکرات را در وین دنبال 
می کند. طرف های مقابل تردید نکنند که اگر بخواهند یک امتیاز 
بدهند و 1۰ امتیاز بگیرند ایران زیر بار آن نخواهد رفت. براساس 
اظهارنظرها به نظر می رسد همه برای رسیدن به یک توافق 
امیدوارند اما باید دید مذاکرات دور هشتم نویدبخش چه روزهایی 
است؛ آیا توافقی صورت می گیرد، امید احیای برجام به طور کلی 
از بین می رود یا اینکه باید از این دور هم به دور دیگر برویم؟ 
اینگونه به نظر می رسد که تصمیمات جدیدی با توجه به شرایط 
کشور از سوی مسئولان و مقامات دولتی گرفته شده است. یعنی 
وضعیت معیشتی و اقتصادی موجود درک شده و دیگر اینگونه 
فکر نمی شود که صرفا با تکیه با شرق می توان وضعیت را سامان 
داد یا به طرق مختلف تحریم را دور زد. بنابراین به نظر می رسد 
که مسئولان در به نتیجه رسیدن مذاکرات مصمم هستند. 
اکنون که چند دور از مذاکرات سپری می شود به نظر می رسد که 
طرفین انتظارات فراتری دارند و باید دید در دور جدید مذاکرات، 
وضعیت به چه شکلی پیش خواهد رفت. به هر حال بعید است 
که آمریکایی ها اجازه دهند دیگری به جای آنها تصمیم بگیرد 
و خودشان مستقیم توافق نکنند. به اعتقاد من مذاکرات ادامه 
پیدا می کند و همین که شروع شده و طرف ها در حال گفت وگو 
هستند، خود امر مثبتی است ولی احتمال دارد در ادامه طرف 
آمریکایی خواستار مذاکره مستقیم شود و به این ترتیب همانطور 
که در دوران ریاست جمهوری اوباما این اتفاق افتاد، امکان توافق 
فراهم شود. فعلا که مواضع ایران و آمریکا حداکثری است و 
نباید انتظار داشته باشیم خواسته های دو طرف به صورت کامل 

برآورده شود و خیلی هم بعید است چنین اتفاقی بیفتد.

 غلامعلی رجايی 
در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

»تیماقتصادي
ناهماهنگ«معیشت
رافراموشميکند

 برخي وزرا 
در حد مديريت بحران نیستند

بدهی مالیات باشگاه ها معلق شد

یكگامبهجلو؛
تغییرمالكیت
سرخابيها

آرمان ملی: دولت سیزدهم حدودا ۴ ماه 
می شــود روی کارآمــده و در حوزه های 
مختلف عملکردی از خود برجای گذاشته 
اســت، اما خوب یا بد نگاه قاطبه جامعه 
به عملکرد اقتصادی دولت و برنامه های 
دولت برای حل مشکلات معیشتی مردم 

است. شاید اگر دولت در حوزه های ...

صفحه  9

 افزايش قیمت و کمیابی دارو 
بیماران خاص در معرض خطر قرار داده است 

درد تازه بيماران:»نداريم« 
گفتن هایِ     داروخانه ها

 فريادهای نماينده مجلس: 
چرا قیمت دارو شش برابر شده است؟   

صفحه6

گفت وگوهای  آرمان ملی                                                

پیروز قربانی:

 حذفی تلخ 
صفحه 11اما مفید 

هومن افاضلی: 

 هیچ کاری در بازه زمانی 
صفحه11کوتاه غیرممکن است

یاد                                               د                                               اشت های آرمان ملی                                                
سر مقاله :  احمد شیرزاد

 تعديل مواضع 
برای رسیدن به توافق

هادی خسروشاهین

 آغاز رقابت 
بر سر جزئیات

دياکو حسینی

 برای موفقیت مذاکرات 
صفحه 6چه بايد کرد؟

صفحه2

صفحه2

خبرپایان پرداخت ۵2 میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلارغرامت 
جنگی به کویت از سوی عراق برای بسیاری ازایرانیان توام 
با افسوس و حسرت بود. ما در حالی این خبر بسیار مهم را 
می شنویم که 8 سال فرصت طلایی ایران برای توسعه کشور 
به  واسطه اوهام سردار قادسیه وکمک بسیاری ازکشورها به او 
برباد رفت وبیش از2۵۰ هزارنفر از هموطنان مان به شهادت 
رسیدند وبالغ بر۵۵۰ هزارنفر هم مجروح و جانباز شدند. 
درکنارجنایات دیگرصدام ما هرگز نمی توانیم یاد و خاطره 
شهدای غواص خودرا که دست بسته زنده به گورشدند را 
فراموش کنیم، طبق مقررات بین المللی این عمل جنایت 
مسلم جنگی محسوب می شود و این رفتار بی رحمانه با اسرا 
مستوجب پیگرد قضائی بین المللی است و در قبال آن فقط 
صدام نیست که مسئولیت داشته است. البته خسارات وارده 
به کشور و ملت ما درجنگ تحمیلی تحت هیچ شرایطی و 
با هر میزان ازغرامت قابل جبران نیست ولی دولت عراق 
درحالی مسرت ناشی ازپایان پرداخت غرامت به کویت را 
مخفی نمی کندکه این کشور یکی از ثروتمندترین کشورهای 
جهان محسوب می شود وتحت هیچ محدودیت وتحریمی 
نیست. جالب آنکه هردو کشور عراق وکویت دراتحادیه عرب 
عضو وهمزبان یکدیگرند و قاعدتا باید انگیزه بیشتری برای 
مصالحه برسر غرامت یک ماه جنگ با کمترین تلفات انسانی 
را داشته باشند و عراق حق داشت که انتظار بخشش را اعلام 
کند و کویت هم برای گذشت از طلب خود امکان مادی لازم را 
داراست وانگیزه های ناشی از ناسیونالیسم عربی را می توانست 
در این موضوع نشان دهد. البته در مناسبات جهانی خصوصا 
بین دولت ها خبری ازاخلاق و فتوت نیست ولی ایران افزون 
بر جراحت جنگی که از عراق دریافت کرد اتفاقا دریکی 
ازحساسترین وخطرناکترین زمان های ممکن ناجی این 
کشور شد و در حالی که داعش قسمت های مهمی ازاین 
کشور را اشغال کرده و بغداد را مورد تهدید جدی قرار داده 
بود تنها همسایه ای بود که تمام قد به کمک ایشان شتافت. 
برادران و خواهران عراقی خوب می دانند که آقای سلیمانی 
چه نقش سرنوشت سازی دراین راه داشت وچه سان رهبری 
واقعی نابود کردن داعش را برعهده گرفت. البته کسی مخفی 
نمی کندکه ایران در موضوع یادشده امنیت استراتژیک خود 
را هم درنظر داشت ولی اگرعلقه های دینی و مذهبی و برادری 
بین دو ملت نبود راه های دیگری هم وجود داشت که تهران 
صرفا امنیت خود را مدنظر قراردهد و خطرداعش را فقط ازسر 
خویش برطرف کند. هنوز هیچ یک از مقامات رسمی ایران 
اظهار نظری پیرامون پیگیری های احتمالی برای دریافت 
غرامت جنگی از عراق نداشته اند ولی بالاخره باید تکلیف این 
موضوع مشخص وانتظار منطقی ایرانیان در این رابطه برآورده 
شود. یک نظر سنجی ساده و رسمی می تواند سمت وسوی 
ذهنیت هموطنان را روشن سازد و دولت را پیرامون آن مجاب 
سازد. در حالی که ما زیر شدیدترین تحریم های آمریکا قرار 
داریم و اتفاقا کشور عراق در فروش نفت خود هیچ محدودیتی 
ندارد و به  واسطه هم مرز بودن با ایران انواع راه های جبران 
خسارت های جنگ را دارا است، ...  ادامه  صفحه 6

غرامتستانیکویت،بزرگواریایران!!

جعفرگلابی 
روزنامه نگار

علی نجفی توانا
حقوقدان

ادامه  صفحه 6

صفحه11
صفحات 2 و 3

توافق وين زير سايه روسيه و چين؟

داود آقايی کارشناس مسائل بین الملل  در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

 مذاكرات بدون انعطاف؛ 
خراب كردن پل های پشت سر

            سخنگوي وزارت خارجه »مذاکره غیرمستقیم باآمريکا« را تايید کرد


